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Zápis č.1/2016 z jednání pracovní skupiny 
senioři 

 
Datum a čas: 16. 02. 2016 10:00 hod 
Místo: Český červený kříž, Bří Venclíků 1070, Praha 9 
 
Přítomni:  František Bradáč, DiS. (koordinátor komunitního plánování) 
                  Ivana Kadlečková (ředitelka Oblastního spolku ČČK Praha 9) 
                  Barbora Zvoníčková, DiS. (Neposeda, z.ú.) 
                  Ing. Arch. Tomáš Kubal (Občan MČ, dříve Farní charita Praha 14) 
 Ing. Mirek Kozel (Kristínka, z.s.) 
 Bc. Helena Zíková, DiS. (ÚMČ Praha 14) 
 
Program jednání 
                  Zahájení jednání 
                  Informace jednotlivých členů 
 Aktualizace KPSS v roce 2016 
 Závěr 
  
Zahájení jednání 
Setkání pracovní skupiny zahájil koordinátor komunitního plánování pan František Bradáč. 
Na úvod setkání pan Bradáč členy skupiny seznámil s vyúčtováním sociálních služeb za 
loňský rok a sdělil informace k dotačním programům pro rok 2016. Komise pro sociální věci 
doporučila uvolnění schválených financí ve dvouletém dotačním programu (z přítomných se 
dotýká z.ú. Neposeda). Prostředky na rok 2016 budou vyplaceny po schválení rozpočtu MČ. 
Žádosti do jednoletého programu lze podávat do 29. 4. 2016 a schvalovat je bude 
zastupitelstvo v červenci. Formuláře žádostí byly zjednodušeny a jsou k dispozici na 
webových stránkách ÚMČ.     
 
Informace jednotlivých členů 
Paní Kadlečková sdělila, že poskytování služeb ČČK pokračuje v zaběhnutém režimu. 
Členové klubu seniorů se i nadále pravidelně schází 1x týdně ve středu. Klub průběžně 
navštěvuje 70 osob. Klub může navštívit kdokoliv, nové členy neodmítají. Dále paní 
Kadlečková uvedla, že problémy spojené s potřebou rozšíření a rekonstrukce Domova pro 
seniory Bojčenkova přetrvávají. 

Paní Zvoníčková skupinu informovala o činnosti Neposedy. Na naší městské části 
získávají nové klienty a také paní Zvoníčková dochází za klienty do DS Bojčenkova. Aktivity 
klubu seniorů na Jahodnici aktuálně neprobíhají, nebyla po nich poptávka. V tomto roce 
Neposeda zatím také neplánuje uskutečnění příměstského tábora pro seniory. Dále paní 
Zvoníčková skupinu informovala, že dne 23. 4. 2016 proběhne III. ročník Neposedného 
pochodu. Pochod je určen nejen seniorům, ale všem věkovým skupinám.  

Pan Ing. Kozel hovořil o činnosti spolku Kristínka. Spolek pokračuje v činnosti, 
aktuálně má 32 členů - dobrovolníků. V roce 2016 pokračují zaběhnuté aktivity - tréninky 
paměti, program Kruhy pomoci a sportovní kroužek pétanque. Kruhy pomoci jsou vedeny 



MUDr. Ondráčkovou a jsou určeny pro osoby, které pečují o rodinné příslušníky trpící 
demencí. Schází se 1x měsíčně. Více informací na www.kristinka.net. 

Pan Ing. Kubal členy informoval o svém odchodu z Farní charity k 1. 2. 2016. Novou 
ředitelkou Farní charity Praha 14 se stala paní Kateřina Chvátalová. Pan Ing. Kubal chce i 
nadále spolupracovat s klubem Liduška, který aktuálně navštěvuje sedm seniorek. Do 
budoucna se zvažuje, zda klub zůstane pod záštitou Farní charity, nebo zda se oddělí jako 
samostatný zájmový spolek či se přesune pod organizaci Neposeda. Také se uvažuje o nových 
prostorách, kde by se členky klubu scházely v případě oddělení od Farní charity – 
pravděpodobně Plechárna. Kurzy počítačů ve Farní charitě pokračují dál beze změny.   
 
Aktualizace KPSS v roce 2016 
Městská část bude žádat o dotaci HMP na procesy plánování. Vzhledem k množství potřebné 
práce související s aktualizací KPSS na roky 2017-2019 je v plánu přijmout asistenta procesu 
KPSS na DPP. Čerpání dotace by MČ umožnilo poskytnout zapojeným členům pracovních 
skupin vzdělávání v oblastech zvolených dle potřeb PS. Koordinátor tedy vyzval členy 
k zasílání vlastních návrhů na témata seminářů nebo konkrétních lektorů.  

Pracovní skupině byl předložen návrh na změnu projednávání podnětů, priorit, potřeb 
a cílů v rámci procesu komunitního plánování sociálních a návazných služeb. Změna oproti 
předchozím běhům aktualizace spočívá ve zrušení jarního veřejného setkání s kulatými stoly a 
jeho nahrazením diferencovanými způsoby oslovování cílových skupin uzpůsobenými jejich 
specifikům a možnostem ÚMČ. 

- Důvodem pro tento krok je, že veřejná setkání zaměřená na aktualizaci komunitního 
plánu sociálních služeb nepřinášela nové poznatky a zúčastňovali se jich většinou 
stejní lidé (často již zapojení do práce v PS). 

- Představa je, že v dubnových akcích pořádaných Městskou částí Praha 14 (nebo 
partnery) bude člen týmu KPSS hovořit s lidmi a získávat jejich názor na problémy a 
záležitosti k řešení - na co narážejí, co jim chybí, jaké služby využívají v oblasti 
sociálních a návazných služeb, apod. Zjišťování bude prováděno prostřednictvím 
polostrukturovaných rozhovorů a/nebo dotazníků. Dotazování by mělo být stručné tak, 
aby občany od spolupráce neodradilo a měli zájem odpovídat. Podoba dotazníku / 
okruhů zjišťovaných informací bude konzultována s členy PS přes e-mail. Informace, 
které budou zjištěny, budou ověřovány anketou na webu. 

- Senioři budou s nejvyšší pravděpodobností dotazováni formou dotazníků 
distribuovaných v ordinacích praktických lékařů. 
Pracovní skupina byla vyzvána k předkládání návrhů na zpracování dílčích analýz 

(k realizaci v dubnu – květnu) zaměřených na specifické cílové skupiny (například formou 
Focus groups – skupinový rozhovor s vybranou cílovou skupinou). 

- Bylo navrženo zpracovat skupinový rozhovor s osamělými seniory z Prahy 14 
(v případě provedení analýzy bude nutné stanovit vhodnou výzkumnou otázku a nalézt 
vhodný nástroj pro oslovení dotazovaných) 

 
K možnosti využití odborného lektora v rámci pracovní skupiny paní Kadlečková navrhla 
téma dobrovolnictví. K tématu dobrovolnictví pan Bradáč doplnil, že existuje dobrovolnický 
program 3G organizace Hestia. Program je určen lidem starším 50 let a rodinám s dětmi, které 
nemají prarodiče (více na http://www.hest.cz/cs-CZ/co-delame/program-3-g-tri-generace). 
Téma dobrovolnictví je určitě vhodné, ale zároveň velmi široké co do očekávání jednotlivých 
NNO (požadavky na dobrovolníky, četnost a způsob jejich využívání, atp.). 
 
 
 



Závěr 
Setkání bylo ukončeno v 11:30 hodin. Členům budou rozeslány podklady pro další setkání 
pracovní skupiny (formulář dotazníku realizovaného v roce 2013 a výstup z rozhovorů 
s pečujícími osobami v roce 2011), které se uskuteční dne 29.03.2016 od 10:00 hodin na 
ÚMČ Praha 14, Bří Venclíků 1072, 1. patro, místnost č. 119.  
 
 
 
 
Zapsala: Helena Zíková 
 
 
Schválila: Ivana Kadlečková, předsedkyně PS 


